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1. Pp. Ülevaade 19. juhatuse koosoleku otsuste täitmisest 
 
1. Jalgrattasportlase osalemine Paraolümpiamängudel 2020 Tokyos. Kohtumine Eesti Invaspordi Liidu 
esindajatega. 
OTSUSTATI: EJL ja Invaspordi Liit ning Mari-Liis Juul kohtuvad omavahel eraldi ja lepivad kokku 
kokkupuutepunktid, kus EJL saab Juuli aidata olümpiale pürgimisel. Liidu poolt võiks tulla tehnilist ja 
metoodilist abi, võimalusel võiks kaasata Juuli koondise laagritesse. 
 
Kohtumine toimus 05.10 Eesti Paraolümpia komitee kontoris. Osalesid Enn Veskimägi, Urmas 
Karlson, Signe Falkenberg, Mari-Liis Juul ja Erki Pütsep. Täpsemalt 5. päevakorrapunktis. 
 
2. SCOTT jalgrataste tootja pakkumisest toetada lisasoodustusega Balti riikide 2018. aasta meistreid. 
OTSUSTATI: Soovi korral võib SCOTT pakkuda oma lisasoodustusega pakkumist jalgratturitele otse. 

Liidu alt taolisi pakkumisi edastada ei saa ei praegu ega tulevikus. Paljudel ratturitel ja klubidel on 

juba oma rattasponsorid olemas ja sõlmitud vastavad siduvad lepingud. Selleks, et vältida võimalikke 

konflikte, ei peaks Liit olema vahendaja rollis. 

Otsusest on informeeritud Hawaii Ekspressi. Ettevõte jätkab projekti ja edastab vajaliku info Eesti 

meistritele oma kanalite kaudu. Liidust sooviti kinnitatud andmeid käesoleva aasta Eesti meistrite 

kohta, mis on edastatud.  



3. Ülevaade 18. juhatuse koosoleku otsuste täitmisest. 

3.2. OTSUSTATI: Korraldada kokkusaamine riietetootja Moomoo esindajaga ja leppida kokku 2019. 

aasta riiete kogused ja hinnad, samuti tarneajad. 

Esmased läbirääkimised Allan Orasega on peetud. Täpsemalt 9. päevakorrapunktis.  

3.3. Audiitori otsustamine perioodiks 2018 – 2020 
OTSUSTATI: EJL ja Audiitoribüroo Õnne Kurvet OÜ vahelises lepingus teha ettepanek muuta punkt 7. 

Auditi tundide arv, teostamise maksumus ja tasumise kord. Aasta teenustasu peab olema  

konkreetne ja üheselt mõistetav.  

Raivo Randi kaasabil on valminud vajalike muudatusega leping, mis on edastatud kooskõlastamiseks 

Audiitoribüroole.  

KOMMENTAAR (R. Rand): Viimasena saadetud lepingut Õnne Kurvet OÜ Audiitorbüroole me enam 

kindlasti muutma ei hakka. Kui antud büroole leping ei sobi, siis oleme sunnitud otsima uue audiitori. 

3.4. Eesti MV DHI all arutati Eesti MV medalite väljaandmise tingimusi.  
OTSUSTATI: 2019. aasta võistlusjuhendis sisse viia punkt, mis sätestab Eesti Meistrivõistluste 

läbiviimiseks miinimum osalejate arvu, mis on neli sportlast. Vähema osalejate arvu puhul 

meistrivõistlusi vastavale klassile ei toimu, võimalusel liidetakse teise võistlusklassiga. 

Teemat arutati treenerite nõukogu viimasel koosolekul 04.10 ja vastav punkt viiakse 2019. aasta 

võistlusreglementi, mille täiendamine toimub järgmisel  treenerite nõukogu koosolekul oktoobris 

(täpne päev kooskõlastamisel). 

5. Kokkuvõte BMX koondise tulemustest EM-il Prantsusmaal ja MM Azerbaidžaanis. (J. Veeranna). 

OTSUSTATI: Informatsioon võeti teadmiseks. Urmas Karlson ja Raivo Rand saavad Jaan Veerannaga 

eraldi kokku, et arutada Eesti BMX-i arengukava ja eelarvet aastaks 2019. Liidu poolne toetus peaks 

ilmselt kasvama. 

Kohtumine on planeeritud 31. oktoober.  

ETTEPANEK: Võtta teadmiseks. 

OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. 

 

2. Pp Ülevaade 2018 eelarve täitmisest seisuga 30. September 

TULUD KOKKU 385 726,12   
KULUD KOKKU 380 610,92   
TULEM 5 115,20   

    
TULUD Eelarve Tulemus Võrdlus 

1. LIIKMETELT SAADUD TASUD    
KOKKU 1. LIIKMETELT SAADUD TASUD 6 300,00 6 820,00 8% 

2. ANNETUSED JA TOETUSED    
Kokku 2.1 Toetused riigieelarvest 88 641,00 93 641,00 5% 

Kokku 2.2 Olümpiakomitee toetused 104 586,00 75 439,77 -27% 

Kokku 2.3 Sihtotstarbelised toetused 65 000,00 35 000,00 -46% 

Kokku 2.4 Muud annetused ja toetused 30 750,00 34 774,33 8% 



KOKKU 2. Annetused ja toetused 288 977,00 238 855,10 -17% 

3. TULUD ETTEVÕTLUSEST    
KOKKU 3. TULUD ETTEVÕTLUSEST 121 500,00 110 612,83 -13% 

4. MUUD TULUD    
Kokku 4.1 Osavõtutasud 32 600,00 27 662,80 -15% 

Kokku 4.2 Muud tulud 600 1 775,39 195% 

KOKKU 4. Muud tulud 33 200,00 29 438,19 -11% 

TULUD KOKKU 449 977,00 385 726,12 -15% 

    
KULUD    
5. SF. PROJEKTIDE OTSESED KULUD    
Kokku 5.1 Eesti meistrivõistluse korraldamine 36 200,00 39 829,58 9% 

Kokku 5.2.1  Maanteesõidu koondis 106 700,00 98 612,21 -7% 

Kokku 5.2.2  Maastikusõidu koondis 33 950,00 36 264,47 6% 

Kokku 5.2.3  BMX koondis 700 2 560,00 265% 

Kokku 5.2.4  Koondiste muud kulud 10 500,00 16 974,95 61% 

Kokku 5.2 Koondiste kulud 151 850,00 154 411,63 1% 

Kokku 5.3  Muud sihtotstarbeliste projektide kulud 30 000,00 28 639,39 -4% 

KOKKU 5. SF projektide otsesed kulud 218 050,00 222 880,60 2% 

6. Jagatud annetused ja toetused    
Kokku 6. Jagatud annetused ja toetused 31 000,00 14 494,00 -53% 

7. Mitmesugused tegevuskulud    
Kokku 7.1 Majanduskulud 20 211,00 23 273,75 15% 

Kokku 7.2 Transpordikulud 25 368,00 20 362,79 -23% 

Kokku 7.3 Muud kulud 26 720,00 10 079,08 -58% 

KOKKU 7. Mitmesugused tegevuskulud 72 299,00 53 715,62 -25% 

8. Tööjõukulud    
KOKKU 8. Tööjõukulud 122 668,00 88 800,70 -27% 

9. Põhivara kulum ja väärtuse langus    
KOKKU 9. Põhivara kulum ja väärtuse langus 960 720 -25% 

KULUD KOKKU 444 977,00 380 610,92 -14% 
 

KOMMENTAAR (U. Karlson): Kõige suurem probleem hetke eelarvega on Kultuurkapital. Viimaseid 

toetusi oleme saanud väga vähe. Langes ära ka Tanel Kangerti toetus ja treeneri toetus, lisaks C 

kategooria sportlasi jäi ainult 4. Ka järgmise aasta kultuuriprojektid vähenevad 50%.  

KOMMENTAAR (R. Rand): Võiksime küsida toetusi muudele asjadele, näiteks võistluste 

korraldamisele. Esialgu peaksime välja tulema ideedega millele küsida ja siis saab potentsiaalsete 

toetajate jutule minna. Liidu eelarve on üsna väike, aga sellegi poolest saame palju tehtud. 

KOMMENTAAR (U. Karlson): Novembris on uute taotluste esitamise aeg. 

KÜSIMUS (M. Lepajõe): Miks on juunioride rahvusvaheline velotuur Eesti Meistrivõistluste all? 

VASTUS (U. Karlson): See on tõesti vale koha peal. Tõstame ümber rahvusvaheliste võistluste kulude 

alla. 

ETTEPANEK: Võtta teadmiseks. 

OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. 

 

 



3. Pp  2018. aasta lõpuürituse korraldamisest 

 
AJAKAVA 

 

11:00 Ettevalmistused saalis /Space poolt saal valmis kl 16.30.  

 

16:40  Saabumised (valmisolek saabumisteks teenindajate poolt 16.20) 
Ekraanil-  EJL logo (Kristen Kivistik), taustamuusika DJ ________ 

17:15  Tervitussõnad publikule Raivo E. Tamm 
 Ekraanil – EJL logo 

17.20  Eesti Jalgratturite Liidu president Hr. Raivo Rand tervitus (ca 5 min) 

17.45  Söömine – külm (serveeritud eelnevalt laudades) 
Taustamuusika – DJ, ekraanil pildid/videod hooajast.Vahepeal reklaamipausina toetajate 

logod. 

18.15  Autasustamine  
 Ekraanil – toetajate logopilt, edasi igast võitjast pilt. 

Pidulik signaal parimatele - DJ 

Sportlased: 

Eesti parim sportklassis 2018   Martin Parv      

Eesti parim Seenior 7 2018   Ülo Treufeldt      

Eesti parim Seenior 6 2018   Anti Oot      

Eesti parim Seenior 5 2018   Raul Arula      

Eesti parim Seenior 4 2018   Jüri Suluste      

Eesti parim Seenior 3 2018   Andrei Zagitov     

Eesti parim Seenior 2 2018   Tõnno Palm     

Eesti parim Seenior 1 2018   Janno Aksin      

Eesti parim neiu 2018    Aidi Gerde Tuisk (välja kutsuda treener Andre 

Aduson)  

Eesti parim noormees 2018   Joonas Kurits (välja kutsuda treener Steven Puhm)

   

Eesti parim naisjuunior 2018   Mathilde Manuela Nigul (välja kutsuda treener Andre 

Aduson) 

Eesti parim meesjuunior 2018   Henri Treimuth (välja kutsuda treener Marek 

Johanson)  

Tõusev täht 2018    Sten Tristan Raid (välja kutsuda treener Jaan 

Veeranna) 

 

Eesti parim MU meesrattur 2018 nominendid on: Norman Vahtra, Karl Patrick Lauk, Karl-Arnold 

Vendelin 

Video nominentidega ekraanile  

Parimaks tunnistati: Norman Vahtra 

Eesti parim NU naisrattur 2018  nominendid on: Mae Lang, Kelly Kalm, Mari-Liis Mõttus 

Video nominentidega ekraanile   

Parimaks tunnistati: Mae Lang  

 

Eesti parim naisrattur 2018 nominendid on:  Greete Steinburg, Liisa Ehrberg, Janika Lõiv 

Video nominentidega ekraanile 



Parimaks tunnistati: Greete Steinburg  

 

Eesti parim meesrattur 2018 nominendid on: Tanel Kangert, Martin Loo, Rein Taaramäe 

Video nominentidega ekraanile   

Parimaks tunnistati: Tanel Kangert 

 

18.40  Aeg söömiseks – soe buffee fuajees 

Taustamuusika – DJ  
Ekraanil pildid/videod hooajast, toetajate logod (Kristen) 

19.20  Autasustamine II (Pildid parimast ekraanile)   
Eesti parim klubi absoluutarvestuses 2018  selgub peale CX EMV 
Eesti parim noorteklubi 2018    selgub peale CX EMV 
Eesti parim maanteeklubi 2018    CFC Spordiklubi 
Eesti parim maastikuklubi 2018    Kalevi Jalgrattakool 
Eesti parim BMX klubi 2018    Spordiklubi Velo 
Eesti parim treki klubi 2018    Kalevi Jalgrattakool 
Eesti parim cyclo-crossi klubi 2018   selgub peale CX EMV 
 
Treener: 
Eesti parim jalgrattatreener 2018   Jaan Veeranna    
Eesti parim jalgrattaspordi noortetreener 2018  Andre Aduson  
 
Kohtunikud: 
Eesti aktiivseim kohtunik 2018    Pait Peri 
Eesti parim noorkohtunik 2018    kohtunike kogu veel otsustab 
 
19.40  Üllatusesineja (Drum ja Balleriina, Genka, Kerli Kõiv, Liivaannimatsioon, stand-up koomik)  
 
19.50 Sponsorite tänamine – (õhtujuht loeb pausiga ette, lavale ei kutsu).  
EJL tänab koostöö eest: 
19.55   
19.55  Desserdi buffee  
20.00 – 21.30 Taustamuusika  - DJ  
21.30  ...sündmus läbi  

 

KÜSIMUS (S. Lipp): Kas sponsoreid on liiga palju, et neid lavale tänamiseks kutsuda? 

VASTUS (R. Rand): Võiksime kutsuda küll, aga kui kutsume peame olema 100% kindlad, et nad on ka 

kohal. Oleme käinud ka alati peale üritust novembri-detsembrikuus toetajate juures neid tänamas 

koos kingiga. Kutsed üritusele teeme ühele, sportlased võivad tulla koos kaaslasega. Kutsete nimekiri 

saata kõigile juhatuse liikmetele ja täiendada selle nädala jooksul. Lisaks tuleb tellida ka kinkekotid. 

ETTEPANEK: Võtta teadmiseks. 

OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. Kutsete nimekiri saadetakse juhatuse liikmetele välja 

11.10 täiendamiseks ja tellitakse juurde kinkekotte. 

 

4. Pp 2018 aasta võistlushooaja parimate kinnitamine 

2018. aasta parimate kinnitamine, keda autasustatakse 07.11 toimuval pidulikul üritusel. Ettepaneku 

juhatusele esitas treenerite nõukogu vastavalt 04.10 toimunud koosoleku alusel. 



Sportlased: 

Eesti parim sportklassis 2018   Martin Parv      

Eesti parim Seenior 7 2018   Ülo Treufeldt      

Eesti parim Seenior 6 2018   Anti Oot      

Eesti parim Seenior 5 2018   Raul Arula      

Eesti parim Seenior 4 2018   Jüri Suluste      

Eesti parim Seenior 3 2018   Andrei Zagitov     

Eesti parim Seenior 2 2018   Tõnno Palm     

Eesti parim Seenior 1 2018   Janno Aksin      

Eesti parim neiu 2018    Aidi Gerde Tuisk (treener Andre Aduson)  

Eesti parim noormees 2018   Joonas Kurits (treener Steven Puhm)   

Eesti parim naisjuunior 2018   Mathilde Manuela Nigul (treener Andre Aduson) 

Eesti parim meesjuunior 2018   Henri Treimuth (treener Marek Johanson)  

Eesti parim MU meesrattur 2018  Norman Vahtra 

nominendid: Karl Patrick Lauk, Karl-Arnold Vendelin    

Eesti parim NU naisrattur 2018   Mae Lang 

nominendid: Kelly Kalm, Mari-Liis Mõttus     

Eesti parim naisrattur 2018   Greete Steinburg 

nominendid: Janika Lõiv, Liisa Ehrberg   

Eesti parim meesrattur 2018   Tanel Kangert 

nominendid: Martin Loo, Rein Taaramäe    

Tõusev täht 2018    Sten Tristan Raid (treener Jaan Veeranna)  

Klubi: 

Eesti parim klubi absoluutarvestuses 2018  selgub peale CX EMV 

Eesti parim noorteklubi 2018    selgub peale CX EMV 

Eesti parim maanteeklubi 2018   CFC Spordiklubi 

Eesti parim maastikuklubi 2018   Kalevi Jalgrattakool 

Eesti parim BMX klubi 2018    Spordiklubi Velo 

Eesti parim treki klubi 2018    Kalevi Jalgrattakool 

Eesti parim cyclo-crossi klubi 2018   selgub peale CX EMV 

Treener: 

Eesti parim jalgrattatreener 2018   Jaan Veeranna    

Eesti parim jalgrattaspordi noortetreener 2018 Andre Aduson  

Kohtunikud: 

Eesti aktiivseim kohtunik 2018    Pait Peri 

Eesti parim noorkohtunik 2018    kohtunike kogu veel otsustab  

 

KOMMENTAAR (M. Lepajõe): Kangert on maailma edetabelis võrreldes teistega päris kaugel. 

KOMMENTAAR (U. Karlson): Parimad on treenerite nõukogus valitud reglemendi järgi. Tegelikult on 

ka tasemevahe suur, arvestades, et enamus suurtuuridele peale ei pääse. 

KOMMENTAAR (R. Mandri): Parimate valimise punktitabelit võiks muuta, valimine võiks olla 

hääletamise teel. 

ETTEPANEK: Kinnitada 2018. aasta hooaja parimad. 

OTSUSTATI: Juhatus otsustas 2018. aasta hooaja parimad kinnitada. 



5. Pp. Invaspordi arendamisplaanidest 

 

Ülevaate kohtumisest andsid Urmas Karlson ja Enn Veskimägi. 

 

Kohtumine Liidu esindajate ja Eesti Invaspordi Liidu vahel toimus reedel 05.10 Eesti Paraolümpia 

komitee kontoris. Osalesid Enn Veskimägi, Urmas Karlson, Signe Falkenberg, Mari-Liis Juul ja Erki 

Pütsep. 

 

Arutluse all olid:  

Eesti pararattaspordi tulevik. Litsentsid, klassid, Eesti võistlused. 

Praegused sõitjad, tuleviku potentsiaal? 

 

1. Litsentsid – kohaliku rattaliidu väljastada. S.t. nemad lõppkokkuvõttes vastutavad, läbi nende 

võistluste info ja rahvusvahelise klassifitseerimiste info, protestid jne. 

 

2. Kas kunagi tulevikus pararattasport EJL-i all üks liik rattaspordist? Sarnaselt UCI-le, et IPC puutub 

rattasporti ainult paralümpiamängude korraldamisega. Mis osa EJL-i ja mis EIL-i (EPK) kanda lisaks 

riigi rahastamisele. Ja mis oleks kindlasti spordi- või rattaklubi vastutusalas. 

 

3. Kohalik rattaspordi liit väljastab litsentsi. Esialgu kohaliku klassiga, mis kas kohaliku klassifitseerija 

poolt määratud või väiksemal võistlusel (invitational event). Kui rahvusvahelisel kõrgema kategooria 

võistlusel esimest korda osaleda, siis rahvusvaheline klassifikeerimiskomisjon. Peale rahvusvah. 

komisjoni otsust kantakse varasemalt saadud punktid ka väiksematelt võistlustelt aasta 

reitingutabelisse (aga ka sellega erandeid, näiteks pimedatel sel aastal rahvusvah. ei nõuta). 

Et üldse midagi alustada, täita Medical Diagnostic Form – juba peab teadma rattaspordi spetsiifikat. 

 

4. UCI nägemus klassifitseerijast 

http://www.uci.org/para-cycling/classifications  

dokumendid UCI Classifiers Pathway http://staging.uci.ch/docs/default-source/imported-

library/2018_01_11_uciclassifierspathway_neutral.pdf?Status=Master&sfvrsn=775ea428_6, Para-

cycling Classifier Expression of Interest http://staging.uci.ch/docs/default-source/imported-

library/para-cyclingclassifierexpressionofinterest_neutral.pdf?Status=Master&sfvrsn=34f98499_6  

 

National Classifier > Elite National Classifier* > International Classifier* 

Sealjuures kaks erinevat: 

Technical Classifier (rattaspordi spetsialist, bike fit expert); 

Medical Classifier (A certified health professional). 

 

Võimalusel uurida UCI-st kas plaanis midagi korraldatavate koolituste kohta lähiriikides. Lisainfo, et 

UCI sees toimub ja jätkub põhjalikum teadustöö, Amsterdamis (H) ja Stockholmis (C- ja T-klassid). 

Mure – pole selgelt juhiseid testideks, mis klassi mis puude astmega kuulub. 

 

3. Klassid ja võistlustase 

Käsirattad, kolmerattalised jalgrattad, tandemrattad, tavalised jalgrattad. 

Mitmed riigid kasutavad üldisi nn. soovituslikke norme koondise kandidaatideks. 

Rootsi näide, mis koostatud USA ja Kanada 

põhjal;  https://scf.se/paracykel/landslag/landslagsuttagningar/  

maantee: https://scf.se/paracykel/wp-content/uploads/sites/7/2015/11/Kravspec_Landsv%C3%A4g-

http://www.uci.org/para-cycling/classifications
http://staging.uci.ch/docs/default-source/imported-library/2018_01_11_uciclassifierspathway_neutral.pdf?Status=Master&sfvrsn=775ea428_6
http://staging.uci.ch/docs/default-source/imported-library/2018_01_11_uciclassifierspathway_neutral.pdf?Status=Master&sfvrsn=775ea428_6
http://staging.uci.ch/docs/default-source/imported-library/para-cyclingclassifierexpressionofinterest_neutral.pdf?Status=Master&sfvrsn=34f98499_6
http://staging.uci.ch/docs/default-source/imported-library/para-cyclingclassifierexpressionofinterest_neutral.pdf?Status=Master&sfvrsn=34f98499_6
https://scf.se/paracykel/landslag/landslagsuttagningar/
https://scf.se/paracykel/wp-content/uploads/sites/7/2015/11/Kravspec_Landsväg-hastighet_Paracykel_2018.pdf


hastighet_Paracykel_2018.pdf 

trekk: https://scf.se/paracykel/wp-content/uploads/sites/7/2015/11/Kravspec_Bana-

tider_Paracykel_2018.pdf  

 

UCI senini väheste osalejate arvuga klassidele nn.parandustegureid - eraldistardis ja trekil. Mõnes 

riigis (Saksamaa) meistrid just niimoodi ja 2020 Tokyos veel kasutusel. 2024 IPC enam paralümpial 

sellist klasside ühendamist ei luba. Reeglid muutuvad peale Tokyot. 

Kasutan seda wattbike sarjas. 

 

4. Pararattavõistluse mõte Eestis 

Tehnikale esitatavad nõuded - TT. Aja jooksul sageli muutused või täpsustusi. 

Mõõtmed näiteks käsiratastele - mõõdulindiga kõrgused ja maha joonistaud jooned. Kuidas 

tandemitel ja kolmerattalistel mõõdupukki ümber seatakse, hetkel ma ei tea. Kui teha 

meistrivõistlustel võidusõit eraldistardis, siis vaja kohtunikele enne nn. lisakoolitus, pikem otsimine 

UCI reeglites. 

Esimese sammuna võiks 2019 aastal maanteesõidu Eesti meistrivõistluste raames viia läbi 

parasportlastele eraldistardiga sõit. 

 

5. Eestis praegu: 

Mari-Liis Juul C5 

Janno Lepik H5 

Rauno Klausen ? (oli ühel aastal Itaalia klubi all litsentsiga H2, tegelikult meditsiiline hinnang puudu) 

 

Soovib veel litsentsi: Anre Nõmme (tõenäoliselt C4), väiksematel võistlustel. 

Agor Tetterman (T2?) - praegu puudub vastav ratas, sõidab reeglitele mittevastavaga lamavas 

asendis.. 

 

Lisaks Eesti võistlustel oleks osalemas Jelena.Pipper (T2?) 

Väga tublilt treenib käsiratta ratastooliga Robert Vunder. 

Endre Variku osalemine võimalik. 

Käsirattur Erki Saar on sõitmise vist lõpetanud, samuti pole huvi näidanud Aivar Lipp, Inge Eit. 

Sportimise keelu sai Vaido Pärn. 

 

6. Järelkasv: 

Arvamus - esimesena sammuna oleks mõistlik Eestisse tuua kolmerattalise jalgratta adapter, hea 

oleks kaks - saab tavalisele maanteerattale taha kinnitada. Võistlemiseks sobilik u hinnaklassis 1200.- 

(võrdlus: käsirattad valmistatakse individuaalse suurusega ja hinnad alates 6000.-) 

Kolmerattalistel sõitjad -täiskasvanud Agor ja Jelena. Potentsiaalsed tulevikus - kõik noored, kes riigi 

toel kolmerattalisi jalgrattaid laenutavad nn. abivahendina liikumiseks ITAKist, TerviseAbist. 

Ratastoolile külge kinnitatav abivahend nn. ratastooli-käsiratas, mida.samuti mitmed kasutavad. 

Võistluseks mõeldud tandemrattad ja käsirattad üsna kulukad ja personaalsed, võimalik projekti 

korras annetustega vm. 

Tandemratastel sõidavad nägemispuudega. Hoida infovahetust ka nende liiduga, klubidega. 

 

7. Kasulik oleks läbi viia reis, et tõsiste huvilistega Rootsi pararatta harjutusele, kus ette teatades saab 

treenerite pilgu all proovida ka erinevaid sõiduvahendeid (kolmerattalised, tandemrattad koos nende 

kogenud pilootidega, käsirattad). Harjutskorrad üle paari nädala Rootsi erinevates paikades 

talvehooajal suuremates sisehallides. Uurida ka Eesti nägemispuudega huvilistelt. 

https://scf.se/paracykel/wp-content/uploads/sites/7/2015/11/Kravspec_Landsväg-hastighet_Paracykel_2018.pdf
https://scf.se/paracykel/wp-content/uploads/sites/7/2015/11/Kravspec_Bana-tider_Paracykel_2018.pdf
https://scf.se/paracykel/wp-content/uploads/sites/7/2015/11/Kravspec_Bana-tider_Paracykel_2018.pdf


 

Paralõmpiale kvalifitseerumise kava maksumus on 24097 eurot. EJL poolset abi projektile oodatakse 

10 000 eurot. Aabi son vaja ka teenidava personali osas ( treener, mehaanik). Eelarve lisa 5.1. 

Võistluskalender, lisa 5.2. 

 

Otsustati, et edasisi läbirääkimisi peetakse peale seda kui on selgunud riigipoolsed toetused 

Paralõmpiakomiteele ja on selgem ka EJL – i eelarve tulude pool. 

 

KOMMENTAAR (U. Karlson): EIL loodab, et EJL saaks toetada 10 000€. Mari-Liis Juul saadab ka oma 

minimaalse eelarve variandi. Pakuti välja, et võiksime järgmise aasta maantee Eesti Meistrivõistluste 

eraldistardi käigus korraldada ka parasportlastele EMV eraldistardis. 

KOMMENTAAR (E. Veskimägi): Kui korraldame neile EMV, siis 2019 osaleb võib-olla 1-2 sportlast, 

aga järgmistel aastatel osavõtjate arv kindlasti kasvab. Koostöö EIL-ga saame otsustada veebruari 

kuus, kui meil on kindel eelarve ja võimalused näha. Äkki saab Mari-Liisi kaasa võtta ka naiste 

koondise kevadlaagrisse? 

KOMMENTAAR (R. Rand): Naistel on hetkel plaanis lühike laager Otepääl. Selge on see, et meil oma 

eelarves midagi eraldada ei ole. Võiksime proovida ühildada tema tegemisi ka teiste koondistega. 

ETTEPANEK: Võtta teadmiseks. 

OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. 

 

 

6. Pp. Naistekoondise tegevusplaan 2019 
 
Naiste koondise tegevusplaanist andis ülevaate Mallor Türna.  
 
17.09.18 toimunud nõupidamisel, kus osalesid Siiri Visnapuu, Mallor Türna ja Urmas Karlson, arutati  
naiste koondise loomise vajadust ja tegevuskava 2019. aastal. Koondis luuakse vanuses U23 ja 
vanemad. 
Koondise suund ja  väljund on maanteesõidu ja trekisõidu võistlused ja nendeks valmistumine. 
Koondise loomine annab naistele motivatsiooni tippspordiga tegelemiseks ja kõrgete eesmärkide 
püstitamiseks.  

1. Kandidaadid: 
1. Mathilde Manuala Nigul 
2. Mae Lang 
3. Janelle Uibokand 
4. Kelly Kalm 
5. Liisa Ehrberg 
6. Greete Seinburg 
7. Mari-Liis Mõttus 
8. Liisi Rist 
9. Kristiina Kapajeva. 

 
Treenerid: 
Mallor Türna (treener-manager), vajadusel Toivo Suvi ja Maaris Meier (Portugali laager). 

 
2. Tegevusplaan: 

1. Detsember 2018 – veebruar 2019 kolme päevane sissejuhatav tutvumislaager Otepääl  
2. Mai - Rahvusvaheline võistlus Soomes  
3. Juuli - Rahvusvaheline võistlus Tsehhi Tour de Fermini UCI 2.2 
4. Võistlused Poolas 
5. Tiitlivõistlused, kui on sobiva tasemega sportlasi. 

 



3. Eelarve: 
Laager Otepääl     500€ 
Rahvusvaheline võistlus Soomes  1000€ 
Rahvusvaheline võistlus Tšehhis   2000€ 
Võistlused Poolas    1500€ 

    Kokku:  5000€ 
 
KOMMENTAAR (M. Türna): Esimene mõte oli kokku kutsuda potentsiaalsed koondise liikmed 2-3 
päevaseks laagriks näiteks Otepääl. Esmalt peaksime välja selgitama kes on koondisest üldse 
huvitatud.  Kevade peale me midagi hetkel ei planeerinud, naised on nagunii ka oma klubide 
laagrites. Kui vahendid on olemas täidaksime kogu kava, kui mitte, teeme nii palju kui on võimalik. 
KOMMENTAAR (R. Rand): Siiri Visnapuu ütles, et tema selle eelarve ulatuses toetajad leiab. Sellega 
võib rahulikult edasi tegeleda. Kui loome naiste koondise anname ka noorematele signaali, et meiega 
on võimalik ka arendada. 
KOMMENTAAR (R. Mandri): Ma ei ole kindel, kas nendest nimedest koondise kokku saab. Võib-olla 
oleks juuniorites rohkem potensiaali, Soomes ja Rootsis on ka neile võistlusi. 
KOMMENTAAR (J. Kirsipuu): Osad tüdrukud saaksid kindlasti osaleda ka juunioride kevadlaagris. 
KOMMENTAAR (R. Rand): Peaksime vaatama kindlasti mõlemat külge, nii juunioreid kui vanemaid. 
Kindlasti võtame naiste tegevusplaani eelarvesse sisse. 
 
ETTEPANEK: Võtta liidu tegevuskavva. 
OTSUSTATI: Juhatus otsustas naiste koondise tegevusplaani võtta tegevuskavva. 
 
 
7. Pp Maastikusõidu tegevusplaan 2019 
 

Maastikusõidu 2019. aasta tegevusplaanist andis ülevaate Sulev Lipp. 2019. aastal on koondisel 2 

strateegilist eesmärki – olümpia punktide kogumine ja Markus Pajuri arengu jätkumise tagamine. 

Pajuril on käes kriitilise tähtsusega arenguetapp tema sportlasteel. Eestil on üle pika aja reaalselt 3 

sportlast, kes on võimelised tippkonkurentsis võidu sõitma. Olümpiapunktid on kättesaadavad. 

Reaalne võimalus on ka naistel, kui organiseeritult ja pühendunult Janika eestvedamisel tööd teha.  

Olümpiapunkte kogub Janika Lõiv Hispaanias, Maaris Meier Portugalis, Martin Loo ja Peeter Pruus 

Itaalias. Urmas Lõiv oleks lokaalne tiimi manager Euroopas. Markus Pajurit ja Greete Steinburgi 

prooviks aidata Eestist. Selline situatsioon on äärmiselt kuluefektiivne,  meie ülesanne on seda 

organiseerida, koordineerida ja aidata. 

Hooaja alguses osaletakse võistlustel Hispaanias ja Portugalis, hooaja lõpus Türgis ja Kreekas. Janika, 

Markus ja Martin plaanivad osaleda kõikidel MK sarja etappidel ja tiitlivõistlustel. 

 

Eelarve: 

— World Cup + MM + EM — 

• MK - 3 sportlast + toetavad 6 x 4000€ 

• MM CAN + MK USA = 4-5 kokku - 15 000€ 

• EM Brno ~5 sportlast, max 2 toetavat 5000€ 

• KOKKU MK + tiitlivõistlused 44 000€ 

— Hooaja algus + lõpp Hispaania / Portugal — 

• KOKKU: 15 000€ / 8 võistlust, 3 sportlast + 1 toetav 

• Reserv 5000 

• KOKKU 64 000€ 

+ Martin Loo isikupõhine OM komitee toetus puhtalt Martin Loo’le 

 

NB! omafinantseering ca 40 th € ulatuses (Lõivud ca 20th + Loo ca 20th), (laagrid, elamine). 



 

KOMMENTAAR (R. Rand): Eelarveliselt on päris kõva tõus. Täna on toetajad Scania ja Schenker. 

Peame leidma toetajaid juurde. Hetkel sellisel kujul me oma eelarves sellist tõusu lubada ei saa. 

KOMMENTAAR (S. Lipp): Olümpia siht on reaalne, ei tahaks et Pajur ripakile jääks. Ta on võimeline. 

KOMMENTAAR (U. Karlson): Sellisel tasemel enam maanteekoondisega ka väga klapitada ei saa. 

 

ETTEPANEK: Võtta teadmiseks. 

OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. 

 

 

8. Pp Maanteesõidu tegevusplaan 2019 

 

Ülevaate maantee U23 projektist ja eelarvest andis Rene Mandri. 

  
U23 kalenderprojekt ja eelarve KOKKU 

Detsember-November Treki laagrid Leedus Panevezyses 3 korda 8 
inimest 4 päeva  

5 780 € 

Jaanuar Hispaania laager 7 inimest 15p 7 630 € 

Veebruar-Märts Türgi laager 9 inimest 5 nädalat 11 600 € 

Märts-Aprill Belgia laager võistlustega 6 nädalat 10 
inimest (juuniorid ka majas teine pool) 

12 460 € 

Aprill Belgia maja rent 2 nädalat 8 inimest (U23 
eraldiseisvalt) 

4 294 € 

2019 Mehaaniku M.Alesmaa palgafond  18 000 € 

Eliit Eesti koondis Balti Keti Velotuur ja Eesti 
Velotuur 

5 600 € 

  U23 treeneri palgatoetus Cycling Tartule 10 000 € 

  KOKKU kogu kulu EJL 75 364 € 

Mai Carpathien Couriers Race 2 400 € 

Mai Uppsala Skandis GP ja Kriteerium 2 700 € 

Mai Baltyk Karkoncze Tour 3 530 € 

Juuni Poola 2 ühepäevasõitu 1 900 € 

Juuli Solidarnosc Champions Olympiques 2 570 € 

Juuli Dookola Mazowza 2 470 € 

August Belgia 2 nädalat 6 poissi 3 100 € 

August Minsk GP ja CUP 1 200 € 

August Baltic Chain Tour 800 € 

hooaeg Eesti võistlustel käimised 4 400 € 

      

  Palgafond koos riigi (7692), linna (8000) ja 
EJL toetusega (10000€). Oma osa 2400€. 

28 000 € 

  Tiimi kapten päevaraha (O.Nisu) + 
haigekassa 2 meest 

6 000 € 

  Pehme Varustus Cycling Tartu 7 000 € 

  Auto+buss 16 000 € 

  Varustus (Rattad, tagavararattad, jooksud, 
varujupid, pudelid jne) 

14 000 € 

  Turundus, veebileht jne 2 000 € 



  KOKKU kogu kulu Cycling Tartu 98 070 € 

 

KOMMENTAAR (R. Mandri):  2 eelarvet olen välja toonud sellepärast, et kõik Cycling Tartu poisid on 

ka koondise liikmed, kui välja arvata Oskar Nisu ja lisaks Karl Patrick Lauk. Järgmisel aastal suure 

tõenäosusega keegi Prantsuse amatöörklubides ei sõida. Koondise laagrid ja võistlused sellel ajal on 

EJL-i eelarves, ülejäänud hooaeg Cycling Tartu kanda. Eelarvesse võiksime sisse võtta ka Martti 

Alesmaa aasta palga, millest võidab ka juunioride koondise ja EM, MM eelarve.  

KÜSIMUS (R. Rand): Kas Alesmaa saaks teenindada ka naiste koondist? 

VASTUS (R. Mandri): Hetkel programm on meil nii tehtud, et selleks tal aega ei jää. 

KOMMENTAAR (R. Mandri): Cycling Tartu eelarve on 88 000€, see on summa mis reaalselt käiku 

läheb. Meestel on võimalus käia ka TÜASKis trennis. Samuti rentisin neile Tartusse korteri, et 

ettevalmistusi saaksime koos teha. 

KOMMENTAAR (U. Karlson): Arvestame selle projektiga eelarve koostamisel, hea oleks näha ka 

maksimumprogrammi. 

 

Ülevaate juunioride koondise eelarveprojektist andis Jaan Kirsipuu. 

 

Juuniorite maanteekoondise eelarveprojekt 2019 

kuupäev laager/võistlus kokku 

23.03-14.04 Belgia võistluslaager 8 000 € 

01-12.05 Grudziadz/Rahutuur 2 800 € 

3-14.07 Kontich/GP Patton 4 000 € 

juuli Niemen 1 800 € 

august Lodzi tuur 2 000 € 

12-27.08 Mäelaager 3 000 € 

13-21.09 MM laager 2 000 € 

 KOKKU 23 600 € 
 

KOMMENTAAR (J. Kirsipuu): Lisaks toodud projektile on meil plaanis ka korraldada laager veebruar-

märts, siiani on see olnud sportlaste omafinantseeringu peal. Et Rahutuurile peale saada, see eeldab 

punkte Belgia rahvuste karikalt. Kui Rahutuurile peale ei pääse, siis sama raha eest saame käia kahel 

võistlusel Poolas. Mäelaager ja laager enne MM-i on soovunelm, see aasta töötas MM-i eelne laager 

väga hästi. Keskmäestiku laagrisse plaaniksime minna 2-3 poisiga. Kui juunioride velotuuri korraldada 

2019. septembrikuus, siis võib MM-i eelse laagri ära jätta. Enne MM-i ei ole häid võidusõite. 

 

ETTEPANEK: Teadmiseks võtta. 

OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. 

 

 

9. Pp Koondise riiete vajadus 2019. aastaks 

 

KOMMENTAAR (R. Rand): 2019. aastaks teeme riiete tellimuse kõik korraga ja tellib ainult üks 

inimene – Urmas Karlson. Allan Orasega lepin hinnas ise kokku. Juurde peaksime tellima ka naiste 

koondise riided. Järgmiseks koosolekuks teeme selgeks kõik kogused 100%-selt. Disaini poolelt tegi 

Tanel Kangert ettepaneku muuta jalgevahe sinise osa tumedaks. 

 



ETTEPANEK: Järgmiseks juhatuse koosolekuks esitada korrektne ja konkreetne riiete tellimise tabel 

koos kogustega. Läbi rääkida disaini osas. 

OTSUSTATI: Koondised teevad omad korrektuurid koguste osas ja edastavad Urmas Karlsonile. 

Järgmisel koosolekul 14. novembril on olemas tabel koos kogustega. 

 

 

10. Pp Järgmise juhatuse koosoleku aja täpsustamine 

 

Järgmine juhatuse koosolek esialgselt oli planeeritud 7. november, enne samal päeval Lillepaviljonis  

toimuvat pidulikku hooaja lõpetamist.  

 

ETTEPANEK: Otsustada juhatuse koosoleku nr. 21 toimumise aeg. 

OTSUSTATI: Järgmine juhatuse koosolek toimub 14. novembril, kell 16.00 Peterburi tee 2f, Tallinn AS 

Ehitusfirma Rand ja Tuulberg.  

 

 


